

PROTOKÓŁ NR XX/2016
z sesji Rady Gminy Dębica Kaszubska
z dnia 27 października 2016 r.

W sesji wzięli udział:

1. 15 Radnych Rady Gminy Dębica Kaszubska
2. Wójt Gminy Dębica Kaszubska – Iwona Warkocka
3. Skarbnik Gminy Dębica Kaszubska – Marek Malinowski
4. Asystent Wójta – Karol Żukowski
5. Mecenas – Jarosław Mielnik
6. Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury – Anna Pietrzak
7. Radny Rady Powiatu – Grzegorz Grabowski
8. Dyrektor Zespołu Szkolno – Przedszkolnego – Maria Janusz

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:

- a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
- b) przyjęcie porządku obrad,
- c) przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Gminy VII kadencji.

2. Podjęcie uchwał w sprawie:

- a) uchylenia uchwały Nr XXIII/165/2012 Rady Gminy Dębica Kaszubska z dnia 21 listopada 2012 r w sprawie postanowienia o odbieraniu przez Gminę Dębica Kaszubska odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne
- b) w sprawie „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Dębica Kaszubska”,
- c) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów ,
- d) wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Dębica Kaszubska,
- e) uchylenia uchwały Nr XVII/140/2016 Rady Gminy Dębica kaszubska z dnia 29 czerwca 2016 r. w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług świadczonych przez Gminę Dębica kaszubska w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów oraz wysokość cen za te usługi,
- f) uchylenia uchwały nr XXXV/257/2013 z dnia 9 października 2013 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru „Wschód” położonego w miejscowości Dębica Kaszubska gmina Dębica Kaszubska,
- g) utworzenia Zespołu Szkół w Motarzynie,
- h) utworzenia Zespołu Szkół w Gogolewie,
- i) ustalenia maksymalnej wysokości pożyczek i poręczeń udzielanych przez Wójta Gminy Dębica Kaszubska,
- j) zmian w budżecie Gminy Dębica Kaszubska na 2016 rok,
- k) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębica Kaszubska na lata 2016-2025.

3. Plan zbywania nieruchomości na terenie Gminy Dębica Kaszubska z dnia 17.10.2016 r.

4. Sprawozdanie Wójta z działalności i wykonania uchwał.

5. Sprawozdanie ze złożonych oświadczeń majątkowych Radnych Rady Gminy Dębica Kaszubska.

6. Sprawozdanie ze złożonych oświadczeń majątkowych kierowników i pracowników urzędu gminy.
7. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres międzysesyjny:
 - a) Komisji Kultury i Oświaty,
 - b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
 - c) Komisji Rewizyjnej.
8. Interpelacje radnych.
9. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
10. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
11. Zamknięcie obrad.

Porządek obrad po zmianach:

1. Sprawy regulaminowe:
 - a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
 - b) przyjęcie porządku obrad,
 - c) wolne wnioski, zapytania i informacje,
 - d) przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Gminy VII kadencji.
2. Podjęcie uchwał w sprawie:
 - a) uchylenia uchwały Nr XXIII/165/2012 Rady Gminy Dębica Kaszubska z dnia 21 listopada 2012 r w sprawie postanowienia o odbieraniu przez Gminę Dębica Kaszubska odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne
 - b) w sprawie „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Dębica Kaszubska”,
 - c) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów ,
 - d) wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Dębica Kaszubska,
 - e) uchylenia uchwały Nr XVII/140/2016 Rady Gminy Dębica kaszubska z dnia 29 czerwca 2016 r. w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług świadczonych przez Gminę Dębica kaszubska w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów oraz wysokość cen za te usługi,
 - f) uchylenia uchwały nr XXXV/257/2013 z dnia 9 października 2013 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru „Wschód” położonego w miejscowości Dębica Kaszubska gmina Dębica Kaszubska,
 - g) utworzenia Zespołu Szkół w Motarzynie,
 - h) utworzenia Zespołu Szkół w Gogolewie,
 - i) ustalenia maksymalnej wysokości pożyczek i poręczeń udzielanych przez Wójta Gminy Dębica Kaszubska,
 - j) zmian w budżecie Gminy Dębica Kaszubska na 2016 rok,
 - k) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębica Kaszubska na lata 2016-2025,
 - l) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu oraz Samorządowi Województwa Pomorskiego.
3. Plan zbywania nieruchomości na terenie Gminy Dębica Kaszubska z dnia 17.10.2016 r.

4. Sprawozdanie wójta z działalności i wykonania uchwał.
5. Sprawozdanie ze złożonych oświadczeń majątkowych Radnych Rady Gminy Dębica Kaszubska,
6. Sprawozdanie ze złożonych oświadczeń majątkowych kierowników i pracowników urzędu gminy.
7. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres międzysesyjny:
 - a) Komisji Kultury i Oświaty,
 - b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
 - c) Komisji Rewizyjnej.
8. Interpelacje Radnych.
9. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
10. Zamknięcie obrad.

Przebieg sesji:

Ad. 1

a) XX Sesję Rady Gminy otworzył Przewodniczący Rady Krzysztof Badowski. Otwarcia dokonał o godzinie 10:35 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Dębica Kaszubska, stwierdzając, na podstawie listy obecności, prawomocność obrad. Przewodniczący Rady K. Badowski przywitał Panią Wójt i Jej Asystenta, Pana Mecenasa, Pana Skarbnika, wszystkich przybyłych gości, kierowników jednostek oraz Radnych Rady Gminy.

b) Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, iż przebieg sesji zawarty jest w porządku obrad. Zwrócił się z zapytaniem czy ktoś spośród zebranych ma jakieś wnioski o zmianę porządku obrad?

Pani Wójt I. Warkocka poprosiła, aby na początku była dyskusja związana z linią nr 11, ponieważ przybyli na sesję mieszkańcy, którzy by chcieli w tym temacie porozmawiać. Pani Wójt I. Warkocka poinformowała również, że jest dodatkowa uchwała.

Skarbnik M. Malinowski złożył wniosek o dodanie nowej uchwały dotyczącej udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu oraz Samorządowi Województwa Pomorskiego. Udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu dotyczy drogi powiatowej nr 1176 na trasie Dębica Kaszubska – Podwilczyn, natomiast Samorządowi Województwa Pomorskiego dotyczy dofinansowania na przygotowanie dokumentacji projektowej dotyczącej przebudowy drogi nr 210.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że nastąpiło zwiększenie środków, które było omawiane na posiedzeniu komisji wspólnych.

Przewodniczący Rady K. Badowski zapytał czy to wszystkie wnioski do porządku obrad? Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że uchwała została dodana w punkcie 2 jako ppkt. l) oraz, że punkt 9 wolne wnioski, zapytania i informacje zostanie przeniesione do punktu 1 jako ppkt. c.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa zebranych ma jakieś wnioski do porządku obrad? W związku z brakiem wniosków Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad przyjęciem porządku obrad.

Radny P. Paczesny zapytał czy została otwarta sesja rady gminy ponieważ nie słyszał aby Przewodniczący Rady K. Badowski otworzył sesję.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że otworzył sesję rady gminy tylko w tym czasie nie było Radnego P. Paczesnego.

Radny P. Paczesny przeprosił.

Przystąpiono do głosowania nad zmianą porządku obrad sesji rady gminy.

W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.

Pan Mecenaz J. Mielnik poinformował, że nie został przyjęty protokół z poprzedniej sesji.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji zostało przeniesione.

c)

Przewodniczący Rady K. Badowski otworzył dyskusję i odczytał petycję od mieszkańców Gminy Dębница Kaszubska, która wpłynęła do Rady Gminy (załącznik nr 1). Również poprosił jeżeli ktoś będzie chciał zadać pytanie albo wypowiedzieć się na dany temat proszony jest o podniesienie ręki po czym zostanie mu udzielony głos.

Pani Wójt I. Warkocka przypomniała, że na ostatnim posiedzeniu komisji wspólnych była przedstawiona analiza sytuacji całej korespondencji jaką urząd prowadzi z ZIM Słupsk, że kurs linii 11 nie jest rentowny dla Miasta Słupska i żeby dofinansowanie do kursu wynosiło 268 tys. zł. Poinformowała również, że była na spotkaniu u Pana Prezydenta Biernackiego i podejmowała próby negocjacji kwoty dotacji. Pan Prezydent poinformował na spotkaniu, że kwota dotacji nie może być niższa niż podali wcześniej. Pani Wójt poinformowała, że były prowadzone rozmowy z innymi firmami transportowymi i firma PKS przedstawiła ofertę przejęcia transportu z Dębницы Kaszubskiej w stronę Słupska. Oferta Pani Prezes PKS była przedstawiana i nie jest gorsza od tej, którą do tej pory świadczył Zarząd Infrastruktury Miejskiej w Słupsku. W związku z zapytaniami mieszkańców o autobusy niskopodłogowe Pani Prezes PKS Słupsk zapewniła, że jest w stanie zapewnić taki autobus po przejęciu trasy przez PKS, po czym Pani Wójt I. Warkocka zapytała czy Pani Prezes w dalszym ciągu podtrzymuje swoją obietnicę?

Pani Prezes PKS A. Dadel poinformowała, że podtrzymuje swoją obietnicę.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że jeżeli są jakiekolwiek wątpliwości mieszkańców to poprosiła Przewodniczącego Rady aby mogli je zadawać, żeby można było się do nich odnieść.

Przewodniczący Rady K. Badowski zapytał czy któryś z mieszkańców chciałby zadać pytanie?

Radny P. Paczesny dla sprecyzowania zadał pytanie Pani Prezes, czy posiadają autobusy nisko podłogowe, które są też dwuosiove, i czy PKS posiada również tzw. łamańce?

Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że nie, ale posiadają autobusy trzy osiove, które posiadają taką samą pojemność, z tym że jest więcej miejsc siedzących bo aż 60. W autobusie przegubowym jest mniej miejsc siedzących, także pojemność jest taka sama.

Radny Rady Powiatu Słupskiego G. Grabowski dodał, że plus stojące.

Pani Prezes A. Dadel potwierdziła, że dodatkowo stojące również. Dodała że np. o godz. 7:00 kiedy jest najwięcej dzieci uczących się nie ma problemu aby wszystkich pomieścić w takim autobusie.

Mieszkanka zapytała jak wygląda cenowo?

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że zostanie przedstawiona prezentacja jaką Radni otrzymali od PKS.

Pani Prezes A. Dadel w odpowiedzi na pytanie przedstawiła slajd pn. Różnice w organizowaniu komunikacji między ZIM Słupsk a PKS Słupsk. /stanowiący załącznik nr 2 do protokołu). Pani Prezes PKS poinformowała, że jeżeli są jakieś pytania z chęcią na nie odpowie.

Mieszkanka zapytała czy po przejęciu komunikacji przez PKS Słupsk będzie ulga w przejazdach dla osób z drugą grupą inwalidzką?

Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że tak ponieważ jest to ulga ustawowa.

Mieszkanka zapytała czy są ulgi dla osób po 70 roku życia?

Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że nie ale są prowadzone w tym temacie stosowne rozmowy z Panią Wójt, aby wprowadzić kartę seniora.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że o tym jeszcze nie były prowadzone rozmowy.

Pani Prezes A. Dadel potwierdziła, że nie były w tym temacie prowadzone jeszcze rozmowy. Mieszkancka zapytała jeżeli PKS przejmie trasę jak linia 11, czyli będzie jeździć do Jantaru to będzie 20 km a na dzień dzisiejszy jest powyżej 20 km, bilet kosztuje 7,80 zł w PKS.

Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że będzie obowiązywał inny cennik.

Mieszkancka zadała pytanie, że jednak cennik nie będzie obowiązywał taki jak w PKS?

Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że bilet będzie kosztował 4,90 zł.

Mieszkancka zapytała czy dla osób z grubą inwalidzką będzie obowiązywała zniżka 50%?

Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że są to ulgi ustawowe i przewoźnicy mogą je stosować.

Mieszkancka zapytała czy w takim przypadku będzie płaciła połowę za bilet?

Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że tak, jeżeli ma Pani prawo do zastosowania takiej ulgi.

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o porządek w obradach.

Pani Prezes poinformowała, że u nich bilet będzie miał jedną cenę, bez różnicy czy bilet będzie zakupiony od poniedziałku do piątku czy od poniedziałku do niedzieli. Będzie również możliwość zakupu biletów dwutygodniowych.

Pani Wójt I. Warkocka dodała, że z możliwą ulgą.

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o porządek w obradach

Mieszkaniec zapytał czy PKS daje możliwość, że np. jednym kursem zabierze 4 wózki?

Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że w autobusach jest określona liczba miejsc dla wózków.

Mieszkaniec zapytał ile jest w stanie wózków zabrać autobus PKS?

Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że nie jest w stanie określić ile, ponieważ jest to zależne o której godzinie będzie pan jechał i jaki autobus w danej godzinie będzie jechał, ponieważ każdy autobus ma inną liczbę miejsc przeznaczonych na wózki.

Mieszkaniec powtórzył, że zadał pytanie ile w stanie jest zabrać wózków na jeden kurs?

Pani Prezes A. Dadel oznajmiła, że w zależności jaki autobus przyjedzie, ponieważ trudno jest odpowiedzieć na pytanie jaki autobus w danej godzinie przyjedzie. Również poinformowała, że o godz. 7:00 jak młodzież jeździ do szkół nie jest w stanie zapewnić, że zabierze się Pan z wózkiem do Słupska.

Mieszkaniec poinformował, że w Głobinie też wsiadają ludzie i czy PKS jest w stanie wszystkich zabrać?

Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że nie wie czy Głobino będzie korzystać z usług PKS czy ZIM.

Przewodniczący Rady K. Badowski nadmienił, że jesteśmy mieszkańcami Gminy Dębica Kaszubska i mieszkańcy Gminy Słupsk mają swoje problemy a my mamy swoje problemy a Pan będzie zaczynał tym kursem i na pewno się zmieści.

Mieszkaniec poinformował, że jest w lepszej sytuacji, ponieważ pierwszy wsiada.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że dalej to już jest problem PKS czy wszyscy się zabiorą.

Mieszkaniec poinformował, że ostatnio jadąc PKS było mało osób korzystających z tego kursu.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że to problem PKS, my rozmawiamy o tym, aby PKS zapewnił naszym mieszkańcom dojazd a nie czy kursy są deficytowe.

Mieszkaniec poinformował, że skoro są przejazdy deficytowe to przedsiębiorstwo kiedyś padnie.

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił aby w tym temacie zabrał głos Pan Grzegorz Grabowski.

Radny Rady Powiatu Słupskiego G. Grabowski poinformował, że miał przyjemność podpisania umowy z MZK, ale na dzień dzisiejszy Prezydent Miasta Słupska podjął decyzję o rozwiązaniu umowy, jeżeli Gmina Dębica Kaszubska nie zapłaci co roku 260 tys. zł, to ją wycofają, czy nam się to podoba czy nie. Taka decyzja będzie podjęta jeżeli gmina nie dopłaci jeszcze dodatkowo 210 tys. zł. W chwili obecnej jest prowadzona dyskusja czy podtrzymywać linie 11 czy nie dopłacając według woli Prezydenta Miasta Słupska czy szukać na to miejsce nowego przewoźnika. Rada Gminy Dębica Kaszubska szuka rozwiązań, stąd obecność Pani Prezes PKS, aby zastąpiła przewoźnika. Może nie nastąpi to od 1 grudnia 2016 r., ale od 1 stycznia 2017 r.

Należy rozważyć możliwość przejęcia zapewnienia transportu dla mieszkańców Gminy Dębica Kaszubska. Poinformował również, że na temat żądań Prezydenta Miasta Słupska nie będzie się ustosunkowywał. Zwrócił się do mieszkańca z informacją, że znajduje się w gminie samochód, który przewozi osoby niepełnosprawne. Poinformował, że Pani Prezes PKS przedstawiła ofertę jaką chcemy zaoferować, również dodał, że jest w stanie odpowiedzieć na wszystkie pytania. Firma PKS ma mniejsze koszty i dlatego w propozycji nie żąda aby gmina dopłacała do przewozów i jak już Pani Prezes wspomniała o karcie seniora to chodzi o przewóz za 1 zł, nadmienił również, że PKS jest spółką akcyjną i nie grozi jej bankructwo. Gmina Dębica Kaszubska jest trzecią gminą, której PKS oferuje kompleksowo swoje usługi.

Mieszkanca poinformowała, że bardzo dużo ludzi jedzie do Słupska do szpitala, gdzie przesiada się np. na linie 15 czy 16, co teraz będzie się wiązało z dodatkowym kosztem.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że teraz mówimy o przejazdach międzymiejskich a to są przywileje miasta. My mieszkamy w Gminie Dębica Kaszubska i tak naprawdę tylko Dębica Kaszubska mogła korzystać z linii 11 a w tej chwili PKS zapewnia nam, że cała gmina będzie troszeczkę równiejsza, czyli mieszkańcy z innych miejscowości będą mogli kupić bilet do Słupska i wysiąść w Dębicy Kaszubskiej, aby załatwić swoje sprawy i wsiąść w następny PKS i jechać dalej za tą samą cenę.

Mieszkanca poinformowała, że to chodzi o przesiadki na terenie miasta.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że wszystko rozumie i jeżeli jest jednorazowy bilet to i tak musi pani kupić nowy.

Mieszkanca zaprzeczyła i poinformowała, że bilet jest ważny godzinę aby poruszać się po całym mieście.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że to jest ten minus.

Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że na chwilę obecna 2/3 gminy musi kupić bilet na linię 11 czy 16, 3 czy inne linie i poinformował, że naprawdę 2/3 gminy nie korzysta z linii 11 tylko PKS i muszą też dojechać do pracy i kupować bilety na komunikację miejską. Przez tyle czasu mieszkańcy Dębicy Kaszubskiej korzystali z tego przywileju a mieszkańcy z innych terenów nie mieli takich przywilejów.

Mieszkanca uważa, odnosi takie wrażenie, że właśnie do tej pory większość mieszkańców spoza terenu Dębicy Kaszubskiej korzysta z własnego środka transportu a nie z PKS ponieważ nie ma tam obsługi autobusowej PKS.

Asystent Wójta K. Żukowski oznajmił, że wprowadzenie linii 11 rozwalilo cały system komunikacji i to dlatego ludzie spoza Dębicy Kaszubskiej jeżdżą własnymi środkami transportu bo nie dojeżdża tam PKS. Poinformował, że za tą dopłatę co teraz chce Miasto Słupsk od Gminy Dębica Kaszubska mamy na częściowy remont ulicy Zjednoczenia.

Mieszkanca zaproponowała aby zrobić mniej kursów.

Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że linia 11 nie jest tym zainteresowana.

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o porządek w obradach. Dodał również, że Pani Wójt spotkała się z Prezydentem Miasta Słupska i nie był on zainteresowany tym żeby zmieniać cokolwiek.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że to nie jest tak, że rada nie prowadziła żadnych rozmów w tym temacie. Było spotkanie z przedstawicielami ZIM, drugie spotkanie było z Panią Prezes PKS. Poinformował również, że rada nie zgadza się z wyliczeniami ZIM a o mieszkańcach nikt nie zapominał. Urząd Gminy Dębica Kaszubska dopłacała za osoby tzw. gapowiczów. Mamy innego przewoźnika, który chce nas wiec za te same pieniądze i bez żadnych dopłat. Poinformował również, że nie jest zadowolony z postawy pracowników ZIM, że albo gmina dopłaci albo ZIM rezygnuje. Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zadał pytanie Pani Prezes czy jak jest kupiony bilet miesięczny PKS czy jak wsiądzie się na mieście i w tym czasie będzie jechał PKS np. w kierunku miasta czy można się na ten bilet zabrać?

Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że jest to możliwe.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że wystarczy się zapoznać z nowym

rozkładem jazdy jaki proponuje PKS i będzie można się poruszać po mieście.

Mieszkancka zadała pytanie jak będzie z rozkładami jazdy, kiedy się one pojawiają?

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że tak samo i udzielił głosu Pani Prezes PKS.

Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że rozkład będzie wisiał tak samo jak rozkład linii 11 i pod względem graficznym będzie taki sam.

Mieszkancka zadała pytanie czy w sobotę i niedziele będą tak samo kursować jak linia 11?

Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że tak samo.

Mieszkancka zadała pytanie czy w niedziele nie dałoby rady, aby jakiś kurs był wcześniej bo pierwszy kurs w niedziele jest o godz. 11:00?

Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że można o tym pomyśleć.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że cały ciężar związany z informacją będzie przeniesiony na Urząd Gminy. Poinformowała, że w urzędzie będzie otwarty punkt, gdzie będzie można zakupić bilety miesięczne, również w Punkcie Obsługi Klienta Urzędu Gminy będą rozkłady jazdy do pobrania. Również poinformowała, że po spotkaniu z Prezydentem Biernackim uzyskała informacje, że w autobusach linii 11 znajdują się takie informacje z rozkładem jazdy.

Mieszkancka poinformowała, że ostatni kurs ze Słupska powinien być też po godz. 21:00 lub 22:00.

Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że w pierwszej kolejności trzeba zająć się wprowadzeniem PKS za linie 11 a potem można zająć się korygowaniem rozkładu jazdy.

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił Panią Prezes aby powiedziała o dodatkowym autobusie.

Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że była też rozmowa o możliwościach np. w przypadku gdy wszyscy mieszkańcy nie będą mogli zabrać się w godzinach porannych, będzie jechał autobus z drugiej trasy i wszystkich zabierze i są również podstawiane autobusy BIS.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że od niedawna Starostwo Powiatowe w Słupsku jest właścicielem PKS, nasi przedstawiciele Rady Powiatu są obecni na sesji, jeżeli będzie potrzeba zmian to prosimy dawać znać w tym temacie. Od pewnego czasu funkcjonowanie PKS się poprawiło. Wiceprzewodniczący Rady poprosił o zaufanie i sprawdzenie jakiś czas jak to będzie funkcjonować a w trakcie starać się o usprawnienie.

Radna B. Sikora zadała pytanie Pani Prezes, aby przedstawiła skąd te różnice w stawkach?

Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że wynika to z tego, że komunikacja miejska, która porusza się po mieście ma całkiem inne zużycie paliwa niż komunikacja regionalna. PKS jeździ na dalekich trasach i w samym zużyciu paliwa jest różnie nawet o 30%, poza tym MZK ma inne wymagania co do taborów jakie postawiło przed nimi miasto, kupili również autobusy ze środków unijnych i to również wynika z kosztu amortyzacji, czas pracy kierowców w komunikacji miejskiej jest trochę inny, ponieważ linie zaczynają się w nocy i są płacone kierowcom godziny nocne, ale przede wszystkim jest to zużycie paliwa.

Radny M. Batóg zapytał Panią Prezes o wyeliminowanie tzw. gapowiczów.

Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że w PKS jest to ograniczone, bo bilety sprzedaje kierowca albo konduktor.

Radny M. Batóg zwraca uwagę, że w MZK co piąta osoba jeździ bez biletu.

Mieszkancka zadała pytanie czy w godzinach rannych autobus mógłby jeździć koło szpitala?

Pani Prezes A. Dadel zauważyła, że to są szczegóły, które można dopracować później, ludzie jeżdżą też do pracy do centrum i muszą zdążyć aby się przesiąść. Poinformowała, aby takie sprawy zgłaszać w Punkcie Obsługi Klienta czy poprzez radnych.

Przewodniczący Rady K. Badowski zapytał się o odcinek między przystankiem a szpitalem.

Radny Rady Powiatu G. Grabowski odpowiedział, że jest to odcinek około 1 km.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że gmina nie ma obowiązku, aby dowozić dzieci do szkoły poniżej 3 km.

Radny Rady Powiatu G. Grabowski poinformował, że PKS przez dwa tygodnie będzie robił szczegółową fotografię dnia, aby sprawdzić czy wszystko dobrze funkcjonuje, czy coś nie trzeba poprawić.

Mieszkanka zadała pytanie czy jak jest opiekunka osoby niepełnosprawnej to w MZK płaciła połowę za bilet i czy w PKS będzie tak samo?

Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że ciężko powiedzieć czy to ulga ustawowa czy handlowa ponieważ nie zna szczegółowo wszystkich ulg.

Przewodniczący Rady K. Badowski chciał zauważyć, że organizujemy transport zbiorowy a nie indywidualny.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że jest to opiekun osoby niepełnosprawnej i jest to ulga ustawowa.

Mieszkaniec poinformował, że ma drugą grupę inwalidzką i kierowca w PKS kazał mu zapłacić 90% ceny biletu.

Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że pewnie dlatego, że nie jechał sam. To jest ulga ustawowa i tyle przysługuje.

Mieszkaniec zadał pytanie czy wtedy będzie płacił bilet za siebie i za żonę?

Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że nie, bo jest to ulga ustawowa.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował mieszkańca, że jest to dyskusja w innym czasie.

Pani Dyrektor Zespołu Szkolno - Przedszkolnego M. Janusz zadała pytanie na jaki najkrótszy czas byłaby podpisana umowa?

Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że wszystko zależy od Pani Wójt.

Radna B. Sikora zauważyła, że dwie strony podpisują umowę.

Pani Wójt I. Warkocka dodała, że pierwszy rok bez zmian a później według modyfikacji. Poinformowała również, że są prowadzone rozmowy i będzie to modyfikowane.

Przewodniczący Rady K. Badowski zaproponowała, aby zrobić przy późniejszych rozmowach ankietę dla mieszkańców, ale na razie uruchamiamy wszystko w takiej formie jak jest i zakończył dyskusję. Podziękował mieszkańcom i poinformował, że mogą w dalszym ciągu zostać na sesji.

Przewodniczący Rady K. Badowski ogłosił przerwę w obradach 10 min od 11:35 do 11:45.

O godz. 11:45 Przewodniczący Rady K. Badowski wznowił sesję.

c)

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do protokołu nr XIX/2016 z poprzedniej sesji? Z powodów braku uwag protokół nr XIX/2016 został przyjęty bez głosowania.

Ad. 2

a)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXIII/165/2012 Rady Gminy Dębica Kaszubska z dnia 21 listopada 2012 r. w sprawie postanowienia o odbieraniu przez Gminę Dębica Kaszubska odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne /stanowiący załącznik nr 3 do protokołu/ był omawiany przez Radnych na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Rady Gminy i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.

Uchwała otrzymała nr XX/158/2016 i stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

b)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie

„Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Dębica Kaszubska”/stanowiący załącznik nr 4 do protokołu/ był omawiany przez Radnych na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Rady Gminy i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały?

Radna B. Sikora zapytała co z taką frakcją jak popiół?

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że należy ona do odpadów zmieszanych.

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.

Uchwała otrzymała nr XX/159/2016 i stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

c)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów /stanowiący załącznik nr 5 do protokołu /był omawiany przez Radnych na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Rady Gminy i uzyskał opinię pozytywną.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania do projektu uchwały?

Radna B. Sikora zapytała w jaki sposób mieszkańcy zostaną poinformowani o zaistniałych zmianach?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że mieszkańcy zostaną poinformowani o zaistniałych zmianach przez gminną gazetkę, przez soltysów oraz zostaną rozniesione informacje w sklepach.

Radny M. Olech poinformował, że miały być naniesione zmiany do uchwały, których nie widzi.

K. Badowski poinformował, że są naniesione w formie numerów.

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.

Uchwała otrzymała nr XX/160/2016 i stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

d)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Dębica Kaszubska /stanowiący załącznik nr 6 do protokołu/ był omawiany przez Radnych na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Rady Gminy i uzyskał opinię pozytywną.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.

Uchwała otrzymała nr XX/161/2016 i stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

e)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XVII/140/2016 Rady Gminy Dębica Kaszubska z dnia 29 czerwca 2016 r. w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług świadczonych przez Gminę Dębica

kaszubska w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów oraz wysokość cen za te usługi /stanowiący załącznik nr 7 do protokołu /był omawiany przez Radnych na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Rady Gminy i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.

Uchwała otrzymała nr XX/162/2016 i stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

f)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XXXV/257/2013 z dnia 9 października 2013 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru „Wschód” położonego w miejscowości Dębica Kaszubska gmina Dębica Kaszubska /stanowiący załącznik nr 8 do protokołu/ był omawiany przez Radnych na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Rady Gminy i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.

Uchwała otrzymała nr XX/163/2016 i stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

g)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół w Motarzynie /stanowiący załącznik nr 9 do protokołu/ był omawiany przez Radnych na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Rady Gminy i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały?

Radny M. Olech zapytał czy są wszystkie opinie związków zawodowych?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że są wszystkie opinie pozytywne, tylko Związek Zawodowy „Oświata” w Katowicach wstrzymała się od wydania opinii.

Radna B. Sikora poinformowała, że zamiennie używane są pojęcia w statucie. Używane jest pojęcie dyrektor kieruje mieniem szkoły.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że formalnie jest to szkoła.

Radna B. Sikora zwróciła uwagę, że powinien być zapis Zespół Szkół zwany dalej Szkołą albo zespoły.

Pan Mecenas J. Mielnik poinformował, że nie wie w jakim kontekście.

Radna B. Sikora zacytowała fragment statutu.

Pan Mecenas J. Mielnik poinformował, że Zespół Szkół składa się z placówek.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, iż w ustawie o systemie oświaty nie ma zespołu szkół, zamiennie używa się szkoła.

Radna B. Sikora zacytowała fragment statutu.

Pan Mecenas zapytał o jaki paragraf chodzi?

Radna B. Sikora poinformowała, że chodzi o paragraf 6 ustęp 2. Nie wiadomo czym dyrektor kieruje.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że zespołem szkół, która składa się z dwóch jednostek.

Radna B. Sikora poinformowała, że musi być to sprecyzowane.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że nie musi być to sprecyzowane, poinformowała również, że jest to twór, który dopuszcza ustawa o systemie oświaty.

Pan Mecenasa J. Mielnik poinformował, że jest to w kontekście, że zespół szkół jest administracyjnym sposobem zorganizowania pracy kilku placówek w postaci szkoły lub szkoły, przedszkola, tak naprawdę ten statut jest nadawany dla zespołu, ale tak naprawdę musi on zawierać zapisy, które wprost odnoszą się do szkoły, bo to nie zespół realizuje zadania dydaktyczne, tylko szkoła w ramach zespołu i dyrektor trochę w rozdwojonej postaci występuje, bo jest i administracyjnym dyrektorem czegoś co jest zespołem, ale też jako dyrektor konkretnej placówki.

Radna B. Sikora poinformowała, że statut powinien być przeanalizowany.

Pan Mecenasa J. Mielnik poinformował, że dyrektorem zespołu a nie szkoły.

Radna B. Sikora poinformowała, że zapisy są nieprecyzyjne i niespójne.

Pan Mecenasa J. Mielnik poinformował, że dyrektor zespołu jest w naszym przypadku też dyrektorem szkoły.

Radna B. Sikora poinformowała, że ze statutu to nie wynika.

Pan Mecenasa J. Mielnik zaprzeczył.

Radna B. Sikora poinformowała, że są zamiennie używane pojęcia i gdyby zostały one sprecyzowane byłyby bardziej zrozumiałe.

Pan Mecenasa J. Mielnik poinformował, że ten statut jest przepisany z ramówki i że ramówka w rozporządzeniu używa takiego samego stwierdzenia.

Radna B. Sikora poprosiła Pana Mecenas o przeczytanie paragrafu 3.

Pan Mecenasa J. Mielnik poinformował, że to rozróżnienie, o którym jest mowa mogłoby nastąpić wtedy, gdybyśmy mieli dyrektora zespołu i obok dyrektora szkoły i dyrektora przedszkola, w tym momencie niczego byśmy nie zmieniali.

Pani Wójt I. Warkocka dodała, że mielibyśmy kilku nowych dyrektorów.

Pan Mecenasa J. Mielnik poinformował, że to się nakłada, bo tak naprawdę jedna osoba spełnia funkcje. W statucie trzeba wskazać osobę odpowiedzialną za dydaktykę.

Radna B. Sikora poinformowała, że nie zmienia to faktu, że są pomieszane pojęcia.

Pan Mecenasa J. Mielnik poinformował, że jest zapis w paragrafie 5, który mówi o tym, że dyrektor występuje jako dyrektor zespołu szkół, niżej zapis jest, że są rady pedagogiczne a nie rady pedagogiczne dla poszczególnych placówek i musi być to rozdzielone.

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił, aby sprawdzić ten zapis.

Pan Mecenasa J. Mielnik poinformował, że nie będzie tego sprawdzał, ponieważ zaopiniował ten statut i tak naprawdę jest to przepisanie z ramówki.

Radna B. Sikora poinformowała, że ma być to zapis jednoznaczny, a nie że trzeba się domyślać.

Pan Mecenasa J. Mielnik poinformował, że rada gminy nadaje ten statut jako pierwotny i może być on poprawiony zapisami dyrektora.

Radna B. Sikora zapytała jaka jest kompetencja?

Pan Mecenasa J. Mielnik poinformował, że dyrektor może ustalić nową treść statutu.

Radna B. Sikora cytuje paragraf nr 3.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że w kontekście szkoły podstawowej i gimnazjum.

Radna B. Sikora stwierdziła, że czyli zespołu.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że zespół jest tylko tworem organizacyjnym i jest to ciągle szkoła.

Radna B. Sikora stwierdziła, że dyrektorem dwóch szkół.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że statut określa, że nie ma trzech dyrektorów tylko jest jeden dyrektor dla tego zespołu, więc jedna szkoła, która ma w sobie dwie jednostki organizacyjne mimo to, że administracyjnie nazywa się to zespół, jest to szkoła.

Pan Mecenasa J. Mielnik zapytał jaki zapis proponowałaby Pani B. Sikora?

Radna B. Sikora po raz kolejny stwierdziła, że te pojęcia są zamiennie używane.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że pewne zapisy wynikają z ustawy o systemie oświaty i ich się nie powieli, bo są to akty wyższego rzędu.

Radna B. Sikora poinformowała, że wszystko rozumie, ale pojęcia w statucie są zamiennie używane.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że wie, że tak to funkcjonuje.

Radna B. Sikora poinformowała, że czyta to i stoi z boku i może dlatego jest się ciężko odnieść do tego co mówi.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że w statucie dyrektor szkoły jest dyrektorem zespołu.

Radna B. Sikora poinformowała, że jest to nieprecyzyjny zapis.

Radny P. Paczesny zadał pytanie jakiej pieczętki będzie używał wtedy dyrektor? Zespołu szkół?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że dyrektor zespołu.

Przewodniczący Rady K. Badowski zapytał czy podejmiemy głosowanie za uchwałą?

Radna B. Sikora poinformowała, że należy uściślić te pojęcia.

Pan Mecenas J. Mielnik poinformował, że sama uchwała jest w sprawie utworzenia zespołu szkół a statut jest jakby częścią tej uchwały, technicznego wymogu, który musi być jest on z założenia ramowy i wszystkie zmiany są w kompetencji dyrektora.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że jest pozytywna opinia Kuratorium Oświaty co do treści uchwały.

Pan Mecenas J. Mielnik poinformował, że nie było uwag, ponieważ jest to ramowe.

Przewodniczący Rady K. Badowski zapytał czy jest wniosek formalny?

Radna B. Sikora poinformowała, że tak i prosi o sprecyzowanie zapisów.

Wiceprzewodniczący P. Pałubicki poinformował, że jak będzie wniosek o zmianę zapisów w następnej kolejności głosujemy za tym.

Radna B. Sikora poinformowała, że tu nie ma mowy o jednym zdaniu a tu trzeba zmienić cały zapis.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że wszystkie zmiany robimy na komisjach wspólnych. Poinformował również, że Pani Radna B. Sikora jest jedyną osobą, która wcześniej informuje o swojej nieobecności na posiedzeniach a pozostali radni są albo ich nie ma, albo przychodzą tylko na chwile. Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił, aby radni poważnie traktowali swoje obowiązki.

Radny W. Leśniewski poinformował, że Przewodniczący przesadza.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że prowadzi działaniami rady i prosi, aby radni się szanowali. Przewodniczący Rady K. Badowski zapytał co robimy z uchwałą? Zapytał Pani Wójt czy możemy przelożyć tą uchwałą?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że w pierwszej kolejności radni głosują a wtedy ewentualnie można ją przesunąć na inny termin. Również poinformowała, że mamy czas na podjęcie uchwały.

Pan Mecenas J. Mielnik poinformował, że nie ma wniosku formalnego o zmianę treści uchwały. Uchwała stanowi utworzenie zespołu szkół a nie statutu.

Radna B. Sikora poinformowała, że statut stanowi załącznik do uchwały.

Pan Mecenas poinformował, że przedmiotem uchwały jest utworzenie zespołu szkół.

Wiceprzewodniczący P. Pałubicki poinformował, że jeżeli okaże się, że statut został merytorycznie źle napisany to można go zmienić.

Pan Mecenas J. Mielnik poinformował, że utworzenie zespołu jest sensem podjęcia uchwały.

Wiceprzewodniczący P. Pałubicki zapytał czy jest wniosek formalny?

Radny P. Pałubicki rozumie, że rada gminy dzisiaj nie przyjmuje statutu.

Radna B. Sikora poinformowała, że przyjmuje bo jest to załącznik do uchwały.

Pan Mecenas J. Mielnik zapytał czy jest wniosek formalny?

Radna B. Sikora poinformowała, że składa wniosek formalny o doprecyzowanie zapisów.

Pan Mecenas J. Mielnik poinformował, jeżeli jest wniosek formalny, to trzeba doprecyzować o jakie zmiany chodzi.

Radna B. Sikora poinformowała, że nie jest w stanie określić zmian, ponieważ powielają się one w kilku miejscach.

Przewodniczący Rady K. Badowski zapytał czy wystarczy jedno zdanie, że zespół szkół jest zamiennie używany ze szkołą?

Radna B. Sikora poinformowała, że zamiennie są używane pojęcia szkoła i zespół szkół i trzeba je doprecyzować.

Radny P. Paczesny poinformował, że dyrektor szkoły jest faktycznie dyrektorem zespołu szkół.

Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że każda zmiana, która nastąpi teraz skutkuje zwróceniem się do Kuratorium Oświaty o ponowne opiniowanie.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że można jeszcze raz przeanalizować statut i zobliguje dyrektorów do zmiany tego statutu.

Radna B. Sikora wyraziła zgodę na taką propozycję.

Przewodniczący Rady K. Badowski zapytał czy są jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /11 za, 1 przeciw, 3 wstrzymujące. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził podjęcie uchwały z jednym głosem wstrzymującym i 3 głosami przeciw.

Uchwała otrzymała nr XX/164/2016 i stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

h)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół w Gogolewie /stanowiący załącznik nr 10 do protokołu/ był omawiany przez Radnych na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Rady Gminy i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały?

B. Sikora poinformowała, że ma te same uwagi co w poprzedniej uchwały.

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku/11 za, 1 przeciw, 3 wstrzymujące. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził podjęcie uchwały z jednym głosem wstrzymującym i 3 głosami przeciw.

Uchwała otrzymała nr XX/165/2016 i stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

i)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej wysokości pożyczek i poręczeń udzielonych przez Wójta Gminy Dębica Kaszubska /stanowiący załącznik nr 11 do protokołu/ był omawiany przez Radnych na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Rady Gminy i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały?

Radny M. Olech ma prośbę, aby odczytać projekt uchwały.

Pan Skarbnik M. Malinowski poinformował, że w uzasadnieniu jest zapis, że pożyczka będzie udzielona Stowarzyszeniu Królestwo Natury, po późniejszych rozmowach deklaracje złożyło Stowarzyszenie Lawendowy Szlak, które będzie realizować projekt.

Przewodniczący Rady K. Badowski zapytał czy nastąpi zmiana w uzasadnieniu uchwały?

Pan Skarbnik M. Malinowski poinformował, że w treści uchwały nie mogą tego zmienić, ponieważ nie można wskazać dla kogo będzie udzielona pożyczka, lecz w uzasadnieniu będzie już zapis poprawiony dla kogo będzie udzielona pożyczka.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zapytał czy w uchwale będzie już zmiana w uzasadnieniu podmiotu otrzymującego pożyczkę?

Pan Skarbnik M. Malinowski poinformował, że można traktować, że już dokonaliśmy zmiany.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicka poprosi, aby w treści uzasadnienia jednak to zmienić.

Pan Skarbnik M. Malinowski poinformował, że zmiana zostanie naniesiona.

Radna M. Gardzielewska zadała pytanie czy jak nastąpi przebudowa budynku przedszkola czy zostanie tam tyle samo oddziałów?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że zostaje na potrzeby oddziału przedszkolnego.

Radny M. Olech poinformował, że poprosił o odczytanie uchwały z uzasadnieniem.

Przewodniczący Rady K. Badowski odczytał uchwałę z uzasadnieniem.

Radny R. Cech poinformował, że w uzasadnieniu nie ma zapisu, że zostanie tam dalej oddział przedszkolny i prosi o dopisanie.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że udzielenie pożyczki nie zmienia funkcjonowania przedszkola.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że w projekcie widać czego będą dotyczyć zmiany.

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił, aby był zapis, że dotyczy części budynku.

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku/15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.

Uchwała otrzymała nr XX/166/2016 i stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

j)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Dębica Kaszubska na 2016 rok /stanowiący załącznik nr 12 do protokołu/ był omawiany przez Radnych na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Rady Gminy i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały?

Radna B. Sikora zapytała o wzrost środków na oświatę, ponieważ w uchwale jest podana jedna kwota później są podane rozbieżności na co, ale bez kwot.

Pan Skarbnik M. Malinowski poinformował, że autorem zmian jest Pani J. Dolżycka, uchwała zawiera kilka rozdziałów na co się składa poszczególne kwoty.

Radna B. Sikora poinformowała, że w uzasadnieniu przy zwiększeniu czy zmniejszeniu nie ma podanych kwot.

Przewodniczącą Rady K. Badowski poprosił o wyjaśnienia Panią J. Dolżycką.

Rozwinęła się dyskusja między radnymi.

Radna B. Sikora poprosiła o rozbieżności kwoty.

Pani J. Dolżycka poinformowała, że najczęściej składa się na płace i pochodne, na co składa się wypłata ekwiwalentów za niewykorzystany urlop z nauczycielami, z którymi rozwiązano stosunek pracy, to jest kwota ok. 63 tys. zł. To są odprawy dla dwóch nauczycieli, z którymi rozwiązano umowę o pracę z przyczyn organizacyjnych, również dwa stany nieczynne nauczycieli, którzy nie przyjęli warunków pracy z przyczyn reorganizacyjnych, nie wypłacono im odpraw ale przez 6 miesięcy wypłacane im będzie wynagrodzenie zasadnicze jest to koszt ok. 24 tys. zł. Jest nowy arkusz organizacyjny i trudno przewidzieć niektóre sprawy. Następna kwota jest spowodowana zwolnieniem chorobowym nauczycielki, która jest na nim bardzo dużo i trzeba zatrudnić nauczyciela na zastępstwo, również urlopy na poratowanie zdrowia to jest następne podwójne dofinansowywanie.

Radna B. Sikora zapytała czy zdarzają się zmniejszenia?

Pani J. Dolżycka poinformowała, że są czasami zmniejszenia.

Pan Skarbnik M. Malinowski poinformował, że w tej kwocie jest też zwiększenie dotacja dla szkół niepublicznych.

Radna B. Sikora zwróciła się z prośbą, aby rozpisać tą pozycję.

Rozwinęła się dyskusja między Radną B. Sikora a Panią J. Dolżycką.

Pani J. Dolżycka poinformowała, że w uzasadnieniu wyszczególni kwoty.

Pan Skarbnik M. Malinowski poinformował, że jest to dla nas trudność, ponieważ niektóre pozycje w paragrafach dublują się.

Radna B. Sikora poprosiła, aby w uzasadnieniu obok pozycji była wyszczególniona kwota.

Rozwinęła się dyskusja.

Pani J. Dolżycka poinformowała, że w przyszłości porozpisuje kwoty w uzasadnieniu.

Przewodniczący Rady K. Badowski zapytał czy są jakieś pytania do projektu uchwały?

Radna B. Sikora zapytała się co dzieje się z termomodernizacją?

Pan Skarbnik M. Malinowski poinformował, że w tej chwili musimy ogłosić przetarg, który rozstrzygnie się w następnym roku dlatego nastąpiły zmniejszenia.

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku/14 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził podjęcie uchwały z jednym głosem wstrzymującym się.

Uchwała otrzymała nr XX/167/2016 i stanowi załącznik nr 24 do protokołu.

k)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębica Kaszubska na lata 2016 – 2025 /stanowiący załącznik nr 13 do protokołu/ był omawiany przez Radnych na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Rady Gminy i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku/14 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził podjęcie uchwały z jednym głosem wstrzymującym się.

Uchwała otrzymała nr XX/168/2016 i stanowi załącznik nr 25 do protokołu.

l)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu oraz Samorządowi Województwa Pomorskiego /stanowiący załącznik nr 14 do protokołu/ został dodany do porządku obrad.

Przewodniczący Rady poprosił Pana Skarbnika Marka Malinowskiego, aby odniósł się do projektu uchwały.

Pan Skarbnik M. Malinowski poinformował, że wartość kosztorysowa jest dwa razy większa niż, ta która została zapisana. Projekt zakłada finansowanie 50% na 50%.

Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że mają być to dwa odcinki od ul. Leśnej do mostu na Słupi i za mostem od Słupi do nowego dywaniku, tutaj też ma być udział Nadleśnictwa Leśny Dwór.

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że na razie jest podana kwota 50% na 50%.

Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że tak, bo jeszcze nie wiadomo jaką kwotę dofinansuje Nadleśnictwo Leśny Dwór. Poinformował również, że Nadleśnictwo zaproponowało poszerzenie zakresu o miejscowość Podwilczyn.

Przewodniczący Rady K. Badowski zapytał czy w takim wypadku będzie zakres robót obejmował drogę przez miejscowość Podwilczyn do granicy powiatu?

Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że na tyle ile wystarczy środków.

Przewodniczący Rady K. Badowski zapytał czy razem z przebudową chodników w miejscowości?

Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że tak.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że jest duża szansa, aby nadleśnictwa współpracowały z

gminami, że nie tylko na drogi, ale również na wspólne inwestycje kanalizacyjne na terenie Nadleśnictw.

Radny M. Olech poprosił o rozważenia możliwości wykonania całej drogi w m. Podwilczyn przy współfinansowaniu z Nadleśnictwem lub bez.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że stan drogi w m. Podwilczyn jest fatalny.

Rozwinęła się dyskusja o stanie dróg w gminie między Przewodniczącym Rady K. Badowski a Radnym M. Olechem, Panią Wójt I. Warkocką i Asystentem Wójta K. Żukowskim

Przewodniczący Rady K. Badowski zapytał czy ten kawałek drogi za mostem będzie poprawiony?

Przewodniczący Rady uzyskał odpowiedź, iż kawałek drogi za mostem zostanie naprawiony, jeżeli wystarczy środków finansowych.

Przewodniczący Rady K. Badowski zapytał czy są pytania do projektu uchwały?

Pan Skarbnik M. Malinowski poinformował, że jest druga część uchwały mówiąca o udzieleniu dofinansowania Samorządowi Województwa Pomorskiego na wykonanie dokumentacji projektowej na przebudowę drogi nr 210 do kwoty 30 tys. zł.

Radny M. Olech zapytał czy to jest na przyszły rok?

Pan Skarbnik M. Malinowski poinformował, że dokumentacja jest na przyszły rok.

Radny M. Olech zapytał na kiedy zaplanowana jest inwestycja?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że nie wiadomo, gdyż jest to niezależne od nas.

Asystent Wójta K. Żukowski dodał, że decyzja należy do Marszałka Województwa.

Radny M. Olech zapytał czy jakby się okazało, że prace zostaną zaplanowane na następny rok czy to zaburzy jakoś prace urzędu gminy?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że nie.

Przewodniczący Rady K. Badowski zapytał co z usuwaniem azbestu?

Pani Wójt I. Warkocka poinformował, że są podejmowane próby.

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku/15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził podjęcie uchwały.

Uchwała otrzymała nr XX/169/2016 i stanowi załącznik nr 26 do protokołu.

Powstała dyskusja między Radnym W. Leśniewskim, Skarbnikiem M. Malinowskim oraz Panią Wójt I. Warkocką.

Ad. 3

Przewodniczący Rady poinformował, że plan zbywania nieruchomości na terenie Gminy Dębica Kaszubska z dnia 17.10.2016 r. /stanowiący załącznik nr 27 do protokołu/ został omówiony przez radnych na posiedzeniu wspólnych komisji rady gminy i uzyskał ocenę pozytywną. Przewodniczący Rady K. Badowski zapytał czy są pytania do planu zbywania nieruchomości z dnia 17.10.2016 r.?

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że jest to budynek znajdujący się w starej szkole podstawowej w Dębicy Kaszubskiej.

Asystent Wójta K. Żukowski dodał, że chcą sprzedać to pomieszczenie, bo znajduje się tam wspólnota mieszkaniowa i urząd gminy chciałby wychodzić z takich porozumień.

Radna B. Sikora zapytała czy jest to ostatni taki obiekt, który jest własności gminy?

Asystę Wójta K. Żukowski poinformował, że tak.

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania plan zbywania nieruchomości z dnia 17.10.2016 r został przyjęty w stosunku/15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził podjęcie planu zbywania nieruchomości.

Ad. 4

Sprawozdanie z działalności wójta i wykonania uchwał /stanowiące odpowiednio załącznik nr 28 i 29 do protokołu/ przedstawiła Pani Wójt I. Warkocka.

Pani Wójt I. Warkocka dodała, że przeliczyła ile z funduszu sołeckiego zostaje przeznaczone na imprezy sołeckie i stwierdziła, że są sołectwa, które nie organizują imprez sołeckich tylko idą w remont dróg.

Radny M. Olech zapytał na jakim etapie jest remont w przedszkolu?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że jedno pomieszczenie zostało wykonane (pomieszczenie po byłym Biurze Obsługi Szkół) do 07.11.2016 r. przyjmujemy oferty na przebudowę klatki schodowej.

Radny M. Olech zapytał czy lokalizacja lamp będzie taka jak było uzgodnione?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że pozostanie taka sama lokalizacja.

Rozwinęła się dyskusja.

Radny M. Olech zapytał czy w sprawozdaniu było wspomniane coś o nowym parkingu?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że tak.

Rozwinęła się dyskusja.

Radna W. Masłyk zapytała czy będą dopłaty do funduszu sołeckiego na remont dróg?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że pod warunkiem realnych kosztów.

Wiceprzewodniczący Rady P. Palubicki zadał pytanie o akcje chipowania psów.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że jest elektroniczna baza właścicieli posiadających psa.

Rozwiązała się dyskusja.

Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że powinna być to akcja na cały kraj.

Ad. 5

Sprawozdanie ze złożonych oświadczeń majątkowych Radnych Rady Gminy Dębica Kaszubska /stanowiące załącznik nr 30 do protokołu/ przedstawił Przewodniczący Rady K. Badowski.

Ad. 6

Sprawozdanie ze złożonych oświadczeń majątkowych kierowników i pracowników urzędu gminy /stanowiące załącznik nr 31 do protokołu/ przedstawił Przewodniczący Rady K. Badowski.

Wiceprzewodniczący zapytał o Panią A. Szutenberg.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że był to pracownik byłego Biura Obsługi Szkół.

Pan Skarbnik M. Malinowski zapytał jakie są konsekwencje złożenia oświadczenia majątkowego po terminie?

Pan mecenas J. Mielnik poinformował, że grozi odpowiedzialność karna.

Rozwinęła się dyskusja.

Ad. 7

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o przedstawienie sprawozdania z działalności komisji.

a)

Sprawozdanie Komisji Kultury i Oświaty przedstawił Radny R. Cech /odczytał protokół nr 10 z posiedzenia Komisji, stanowiący załącznik nr 32 do protokołu/.

Radny R. Cech poinformował o terminach w jakich odbyły się posiedzenia Komisji Kultury i Oświaty.

Radny M. Olecha zapytał czy nie było żadnych uchybień w trakcie kontrolowania szkół?

Radny R. Cech poinformował, że kontrola odbyła się w okresie wakacyjnym i ciężko było cokolwiek stwierdzić.

Radny M. Olech zaproponował, aby komisja spotkała się teraz w najbliższym czasie i znowu skontrolowała szkoły.

Radny R. Cech wyraził swoją chęć do zorganizowania takiego spotkania komisji.

Radna W. Maslyk dopowiedziała, że Radni zadawali pytania i rozmawiali z dyrektorami odnośnie reorganizacji Biura Obsługi Szkół i przeniesienia księgowości do szkół i wszyscy są zadowoleni z takiego rozwiązania.

b)

Sprawozdanie Komisji Infrastruktury i Budżetu przedstawiła Radna B. Sikora. Radna poinformowała, że komisja spotkała się samodzielnie 3 października. Omawiana była rozbudowa drogi wojewódzkiej i analiza koncepcji jaką przedstawił Zarząd Województwa Pomorskiego. Poinformowała również, że drugie spotkanie odbyło się na komisji wspólnej.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki dopowiedział, że długo analizowali na komisji całą modernizację ul. Zjednoczenia. Poinformował, że dużo wniosków z Urzędu Gminy wpłynęło do marszałka. Poprosił również Asystenta Wójta K. Żukowskiego, aby przygotować na następne posiedzenie komisji wspólnych wykaz działek przy ul. Zajęczej, aby można było przedyskutować co z nimi można zrobić.

Rozwinęła się dyskusja.

Radny P. Paczesny poinformował, że nie jest to pewnie jedyna ulica, której można się przyjrzeć, zauważył, że trzeba by było tak zrobić na terenie całej Dębnicy Kaszubskiej.

Rozwinęła się dyskusja.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował o drogach, które są dojazdem do pól.

Rozwinęła się dyskusja.

c)

Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej przedstawił Radny M. Olech. Radny poinformował o terminach spotkań Komisji. Pierwsze spotkanie było poświęcone kontroli urzędu odnośnie przyznawania dotacji dla klubów sportowych za 2015 rok oraz za I kwartał 2016 roku, poinformował również, że były omawiane sprawy bieżące oraz uchwały.

Radny P. Paczesny poinformował, że w związku z przeprowadzoną kontrolą odnośnie przyznawania dotacji dla klubów sportowych nie zostały przedstawione wnioski jakie wyciągnęła komisja z kontroli.

Radny M. Olech poinformował, że nie ma jeszcze protokołu, ale zauważył, że jest poprawa w przyznawaniu dotacji dla klubów sportowych. Zauważył, że osoby, które prowadzą kluby sportowe nie biorą udziału w szkoleniach, które np. proponuje gmina. Zauważył, że faktury są już zdecydowanie lepiej opisywane. Głównym wnioskiem kontroli jest, aby zobowiązać zarządy klubów sportowych do uczestnictwa w szkoleniach.

Pan Skarbnik M. Malinowski poinformował, że co roku w planie audytu zobowiązujemy kluby sportowe do dostarczenia wszystkich dokumentów i audytor przeprowadza audyt w każdym klubie sportowym.

Radny M. Olech zauważył, że jest lepiej, że sam urząd gminy pouczył kluby sportowe i nie są wydawane pieniądze na byle co.

Ad. 8

Radna W. Maslyk poprosiła aby poinformować Zarząd Dróg Powiatowych w Słupsku o złym stanie drogi Borzęcinko – Brzezinec.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że można zadzwonić i zgłosić do inżyniera od dróg.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że otrzymał odpowiedź na interpelację i zauważył, że został źle zrozumiany. Chodziło mu o wysypanie miejsca na zjazd np. żeby się wyminąć.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że nie ma środków finansowych.

Ad. 9 - 10

Radny M. Olech zauważył, że remont drogi w stronę Gogolewa od samego początku jest źle robiony, uważa że cały czas czegoś tam brakuje. Poprosił, aby urząd gminy postarał się o ekspertyzę nowej nawierzchni tej drogi.

Pani Wójt I. Warkocka zapytała na jakiej podstawie?

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że na tej podstawie, że dofinansowujemy remont tej drogi.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że ekspertyzy może dokonać tylko powiat. Zapytała jakie są zastrzeżenia?

Radny M. Olech poinformował, że nowe nawierzchnie, które są położone, firma przechodzi w nowe miejsce a tamte nawierzchnie są już uszkodzone.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że wylewanie nawierzchni odbywa się w kilku etapach.

Radny M. Olech poinformował, że nie tylko on tak uważa, ale są też inne osoby, które tak uważają.

Przewodniczący Rady K. Badowski zapytał do kiedy jest termin zakończenia robót?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że pierwszy termin był do końca września, a drugi termin do 15 listopada.

Rozwinęła się dyskusja.

Radny M. Olech zauważył, że może być tak, że zostawiany ostatni dywanik i nikt nie będzie widział co jest pod nim.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zauważył, że może dlatego cały czas coś rozbierają, bo ktoś zauważył błędy.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że na ostatniej sesji był Pan Ożarek Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Słupsku i poinformował, że jest wykonywane bardzo dużo prac dodatkowych. Poprosił abyśmy poczekali na zakończenie inwestycji i wtedy wnosili swoje uwagi. Będzie odbiór i Starostwo Powiatowe się nie pogniewa jak ktoś z urzędu będzie na odbiorze.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że na odbiorach zawsze jest ktoś z Urzędu Gminy.

Przewodniczący Rady K. Badowski zaproponował, że jak będzie już odbiór, żeby Radny M. Olech w nim uczestniczył.

Radny M. Olech poinformował, że ma taką możliwość zamówienia ekspertyzy na koszt Urzędu Gminy.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że jest to dyskusja na posiedzenie wszystkich komisji rady.

Rozwinęła się dyskusja na temat ekspertyzy drogi.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że chciałby uciąć tą dyskusję, ponieważ idzie ona w złym kierunku. Poinformował również, aby zakończyć sesję i zrobić komisję rewizyjną na ten temat.

Radna B. Sikora zaproponowała aby Komisja Rewizyjna spotkała się z przedstawicielem Rady Powiatu.

Radny W. Leśniewski zapytał na jakim etapie jest budowa parkingu przy Urzędzie Gminy?

Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że w tym tygodniu albo w przyszłym będzie zamieciony piasek.

/wypowiedź została przerwana, dokończyła ją Pani Wójt./

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że parking ten zostanie wykonany w ramach Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego i zależy to od tego, kiedy miasto przygotowuje dokumentację i wtedy będzie to realizowane, poinformowała, że Urząd Gminy jest na to gotowy, tylko kwestia złożenia projektu i wniosku, poinformowała również, że projekt jest już przygotowany.

Radny W. Leśniewski zapytał kiedy mniej więcej można spodziewać się ruszenia prac?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że pod koniec roku 2017.

Radny W. Leśniewski zapytał czy pod koniec 2017 roku będą już zakończone prace czy dopiero się rozpoczną?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że jeżeli miasto wystartuje z projektami.

Radny W. Leśniewski zapytał czy istnieje możliwość poprawienia stanu parkingu i zjazdu przy cmentarzu w Dębnicy Kaszubskiej?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że wyjazd z cmentarza zostanie zrobiony podczas realizacji przebudowy drogi wojewódzkiej, natomiast parking jest własnością parafii w Dębnicy Kaszubskiej i poinformowała, że Urząd Gminy nie można tego terenu finansować. Poinformowała również, że można z Księdzem Proboszczem dyskutować na temat tego, żeby zbył swoje działki, tak aby zrobić remont parkingu.

Radny W. Leśniewski zapytał czy na ul. Strażackiej można zrobić chodnik, albo przejście dla pieszych?

Pani Wójt I. Warkocka poinformował, że nie ma tam miejsca na chodnik jedyna rzecz jaką można zrobić to postawić znak, że jest to strefa zamieszkania.

Radny W. Leśniewski poinformował, że mieszkańcy ul. Zajęcej zwracają się prośbą, aby poinformować, że niektóre uliczki w tamtym terenie nie mają oświetlenia i że mieszkańcy przy ul. Wrzosowej nie są podłączeni do sieci wodno – kanalizacyjnej, zapytał czy nie ma jakiejś możliwości, aby naciskać tych mieszkańców, aby się podłączyli do sieci wodno – kanalizacyjnej?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że pracownicy przeprowadzają analizę i kilka osób zostało już przymuszonych do przyłączenia się do sieci wodno – kanalizacyjnej, stopniowo są prowadzone rozmowy z pozostałymi mieszkańcami.

Radny W. Leśniewski zapytał czy ma podać o jakie osoby chodzi?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że z miłą chęcią.

Przewodniczący Rady K. Badowski dodał, że jeżeli chodzi o oświetlenie, to wniosek składa się do Komisji Infrastruktury i Budżetu i komisja zajmie się analizą wniosku.

Radna W. Masłyk zapytała czy po odbiorze drogi jest możliwość, aby przy kościele w Dobieszewie obniżyć krawężniki, aby był lepszy wjazd na parking?

Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że jak zostanie wylana ostatnia warstwa asfaltu na drodze to automatycznie krawężnik od chodnika będzie niżej i da rade wjechać.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że można zrobić komisje wspólne i omówić ten temat.

Radna W. Masłyk zapytała kiedy można się spodziewać przystanku na zadanie w m. Borzęcino?

Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że zostało wysłane zapytanie do Zarząd Dróg Powiatowych i czekamy na odpowiedź.

Radny M. Batóg zapytał na jakim etapie prawnym jest temat świetlicy wiejskiej w Gałęzowie?

Mecenas J. Mielnik poinformował, że jest wniosek w sądzie, stwierdził, że jest tam trudna sytuacja, ponieważ ciężko udokumentować dlaczego doszło tam do takiej sytuacji.

Radny M. Batóg poinformował, że są świadkowie.

Mecenas J. Mielnik poinformował, że bardzo trudno jest znaleźć osoby, które chciałyby zeznawać w sądzie jako świadkowie. Poinformował również, że jeżeli Pan Radny ma takie osoby to bardzo prosi o zgłoszenie ich.

Radny M. Batóg zapytał na jakim etapie stoją prace z budową nowej świetlicy wiejskiej w m. Gałęzów?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że sprawa zostanie rozwiązana na tej samej zasadzie jak w m. Gogolewko czyli z programu Po Ryby.

Radna R. Rejkowicz zapytała kiedy można się spodziewać pracowników interwencyjnych?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że w tej chwili bazujemy tylko na tych osobach, które mają do wykonania kary, ponieważ jest bardzo niekorzystna forma zatrudnienia proponowana przez Powiatowy Urząd Pracy w Słupsku.

Radny P. Paczesny poinformował, że z ostatniej sesji był zmuszony wyjść, ponieważ był sam w Nadleśnictwie. Poinformował, że nie będzie mówił o sprawach merytorycznych. Zauważył, że zdarzyło się, że na koniec jednej z sesji, w której nie uczestniczył, odbyła się dyskusja o Jego osobie i chciałby się do tego ustosunkować. Poinformował Przewodniczącego Rady K.

Badowskiego, że dziwi się, że takie pismo, które jest podpisane przez grupę mieszkańców gminy zostało przeczytane na sesji. Równie dobrze On może napisać takie pismo, dodać taki sam podpis i sporządzić je o dowolnej osobie. Dodał, iż uważa, że Pan Przewodniczący nie powinien dopuszczać do dyskusji nad takim pismem. Radny oznajmił, iż sprzeciwił się pewnym zachowaniom Pani Wójt i o to chodziło w referendum. W przytoczonym piśmie zostało przedstawione wiele manipulacji np. jedną z nich jest fakt, że na referendum poszło 88% ludzi. Radny zwrócił się z zapytaniem kiedy na jakiegokolwiek wybory poszła liczba 100% uprawnionych? Nigdy tak nie było, gdyż poszło czterdzieści parę procent i jest to maksimum. Referendum o liczbie głosów ok 1044 nie jest zwycięstwem, ale nie jest też porażką. Jest to jakieś tam ostrzeżenie dla Pani Wójt. Poinformował, że jest na sesji Rady Gminy i z tego co widzi jak zachowuje się Pani Wójt, referendum było potrzebne. Jest to Jego zdanie i może to powiedzieć, natomiast Wójt tej gminy został wybrany 7 tysiącami głosów. Radny oznajmił, że była to zwykła manipulacja. Jeśli chodzi o merytoryczną dyskusję na sesji rady, to doskonale pamięta początki współpracy. Dla przykładu podał, że jeżeli ktoś miał przeciwne zdanie należało go zrugać, nie liczyło się, że ma odmienne zdanie, ale to, że większość zagłosuje inaczej i ta osoba musi się pogodzić z większością, która podejmuje decyzje. Tak wygląda demokracja a referendum było jednym z czynników nauki postaw obywatelskich. Mieszkańcy mieli możliwość uczestnictwa w referendum i była to pewna nauka demokracji. Radny dokładnie nie pamięta słów Pan Ryszarda Iwanowskiego, chyba chodziło o brak dowartościowania. Radny zaznaczył, że nie potrzebuje jakiegokolwiek opieki, sam zadba o siebie samego. Radny celowo po referendum nie zabierał głosu, gdyż czekał aż opadną emocje, jednak do tego tematu nie będzie wracał, ponieważ Rada Gminy nie jest organem, który może oceniać referendum. Może to zrobić Wójt lub inicjator referendum. Natomiast Rada Gminy jest obserwatorem z zewnątrz. Radni mogli się opowiedzieć po jednej lub drugiej stronie i tam ulokować swoje sympatie. Taka sytuacja miała miejsce. Pan, który przedstawił pismo mieszkańców zrobił to, ponieważ zgadzał się z jego treścią. Jednakże, w opinii Radnego, Pan przesadził, ponieważ Radny uważa, że swoje śluby wykonał, tak jak robił to dotychczas w życiu. Natomiast ten Pan mówił o honorze, o słuszności rezygnacji z mandatu radnego. Radny zwrócił się z zapytaniem jakim prawem Pan może się tak zwracać? Jakie prawo moralne ma ten Pan do tego, żeby zarzucać, że jako jeden z inicjatorów referendum Radny powinien zrezygnować z mandatu?

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że otrzymał pismo tak jak dzisiaj.

Radny P. Paczesny oznajmił, iż chciałbym wrócić do protokołu z przedostatniego posiedzenia komisji wspólnych. Są tam nieprecyzyjne zapisy. Radny odpowiedział na zadane pytanie Radnego Batóga skąd się znalazł w posiadaniu dokumentów. Radny odpowiedział, że dokumenty instytucji publicznych są osiągalne w każdej chwili, wystarczy złożyć wniosek. Radny dodał, że Pani Wójt zarzuciła mu ponowne kłamstwo, jednak tego w protokole nie ma. Radny chciałby odsłuchać zapisu i jeżeli było tak jak zostało to przytoczone, prosi o sprecyzowanie poprzednich zapisów. Też było stwierdzenie przez kolegę Pawła, że Pani Wójt może zwalniać pracowników ZGK jeśli jest taka konieczność. Płacić odszkodowania a my nie będziemy mieli o to pretensji. Radny zwrócił się z zapytaniem jakim prawem Pani Wójt może zwalniać pracowników ZGK? Prawdopodobnie jest to nadużycie władzy jak i przestępstwo. Jednak Radny zaznaczył, iż tego nie wie, jedynie wydaje mu się to prawdopodobne. Przytoczonego zapisu też nie ma w protokole. Radny poprosił o odsłuchanie zapisów dźwiękowych, po czym dodał, że z Jego strony to wszystkie uwagi, gdyż spraw merytorycznych jest dużo, które można by było poruszyć. Rozumie, że budżet jest taki a nie inny. Sprawy idą na przód, a priorytety są właściwie ustalone i z tym się całkowicie zgadza. Radny miał inne zdanie odnośnie reformy szkoły, jednak rada zdecydowała inaczej i nie ma innego wyjścia. Radny podkreślił, iż według Niego tak wygląda ocena Jego osoby i nie da się zastraszyć, gdyż jest to chęć dyskryminacji i wyeliminowania z Rady Gminy. Zwrócił się do Przewodniczącego Rady, że Jego zadaniem jest zająć stanowisko jeśli ktoś radnemu zarzuca jakieś przestępstwo, a ma to miejsce w związku z referendum. Organizacja referendum nie była

przestępstwem, było to działanie zgodne z prawem, na które Rada Gminy nie miała wpływu. Radny wyraził zdziwienie poruszeniem tego tematu na sesji Rady Gminy.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że tak jak dzisiaj, otrzymał pismo odnośnie linii nr 11 i je odczytał. Na ostatniej sesji był ktoś, kto chciał je odczytać i uważa, że jakby Pan P. Paczesny siedział na jego miejscu też by zezwolił na odczytanie tego pisma.

Radny P. Paczesny poinformował, że na pewno nie.

Wiceprzewodniczący P. Pałubicki poinformował, że w Jego ocenie pismo, które wpłynie do Rady Gminy Przewodniczący ma obowiązek odczytać bez znaczenia o jakiej jest treści. Wiceprzewodniczący zauważył, że Radny P. Paczesny mówił, aby na sesji nie zajmować się referendum. Zadał pytanie dlaczego teraz jest poruszany temat referendum jakby broniąc własną osobę? Poinformował, że jeżeli powiedział „zwalniam pracowników ZGK”, to też trzeba mieć wiedzę w jakim kontekście było to powiedziane. Poinformował, że jak wszyscy wiedzą osoby nie dające sobie rady w pracy w przynależnych jednostkach były oddelegowywane do ZGK, potocznie wiadomo, że ZGK nie funkcjonuje w taki sposób jakby się tego chciało. Uważa, że czas skończyć z jakimiś przywilejami. Jeśli pracownik jest niewydajny, nieumiejętny, bądź też nieposłuszny uważa, że być może z takim pracownikiem trzeba rozważyć wypowiedzenie stosunku pracy. Poinformował, że sam osobiście był świadkiem jak pracownik ZGK w pracy ma do wykonania pewne zadanie odpowiadając, że nie wykona tego zadania, bo Wójt nie zatrudnił mojego taty do ZGK, to ja nie będę pracować. W ocenie Wiceprzewodniczącego Rady P. Pałubickiego powinien być taki pracownik zwolniony, bo to się dzieje w innym zakładzie pracy, nie może być tak, że ZGK jest przechowalnią ludzi, którzy nie chcą pracować, albo tylko udają, że pracują. Również poinformował, że ZGK ma być spółką wydajną, kompetentną i z której powinniśmy się szczyć, ale zauważył, że niestety tak nie jest oraz poinformował, że w takim kontekście była wcześniejsza Jego wypowiedź.

Radny P. Paczesny poinformował, że należy do osób publicznych jak i Pani Wójt i wielu z radnych będzie się spotykać z krytyką i Radny P. Paczesny poinformował, że przyjmuje ją z pokorą jednokrotnie niesłuszną i może wobec niektórych też niesłuszną. Przeprósł jeżeli czynił niesłuszne uwagi, zauważył że nie możemy się obrażać za to, że jesteśmy krytykowani, że ma inne zadanie i inaczej się zachowuje, bo mamy do tego prawo i tak to wygląda. Zauważył, że się nie rozumie z Wiceprzewodniczącym Rady P. Pałubickim i nie chodzi o to jak pracownik jest nieposłuszny, nie wypełnia obowiązków, zauważył że nie można powiedzieć, że pani Wójt może zwalniać ludzi nawet kosztem odszkodowania. Zauważył, że jest to absurd.

Radny M. Olech zapytał czy jest możliwość uzyskania informacji na temat tzw. kasyna w Dębnicy Kaszubskiej?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że trzeba by było zapytać pracownika na temat korespondencji z policją wskazując Panią A. Mułyk.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zapytał jaka jest możliwość dysponowania nowego autobusu przez szkoły lub kluby sportowe?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że na potrzeby szkół w godzinach pracy od godz. 9:00 do godz. 13:00 jest do dyspozycji. Koszty paliwa, które szkoły muszą sobie zaplanować, aby go ponieść, natomiast poza godzinami pracy jeżeli pracownik będzie miał płacone nadgodziny to trzeba będzie zapłacić za czas jego pracy.

Przewodniczący Rady K. Badowski zapytał czy jest już przygotowany regulamin?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że nie ma jeszcze regulaminu, ale będzie.

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił, że jak będzie przygotowany regulamin, aby przesłać go Radnym na e-mail.

Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania zostały udzielone w ramach możliwości w trakcie sesji, bezpośrednio po ich złożeniu. Na pozostałe zostanie udzielona odpowiedź pisemna. Przewodniczący Rady K. Badowski o godzinie 14:30 zamknął sesję Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad.

Protokołowała
Maria Megger

**Przewodniczący Rady Gminy
Dębica Kaszubska**

/-/Krzysztof Badowski